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Besvarelse af spørgsmål 9 alm. del stillet af Boligudvalget den 20. no-

vember 2008 efter ønske fra Colette L. Brix.     

 

 

 

 

 

 

Spørgsmål 9: 

Vil ministeren tage initiativ til at foretage en landsdækkende undersøgel-

se af, hvad virksomhederne betaler for byggesagsbehandling for forskel-

lige typer af ejendomme (administrationsbygning, butik, supermarked, 

fabrik, lagerbygning etc.) sammenholdt med de faktiske omkostninger 

hos kommunerne i forbindelse med sagsbehandlingen? 

 

Svar: 

Det er med den seneste ændring af byggeloven fra 2008 fastsat, at kom-

munernes byggesagsgebyrer skal opgøres for en række afgrænsede byg-

ningskategorier. På den baggrund mener jeg ikke, at der på nuværende 

tidspunkt er behov for at iværksætte en undersøgelse. 

 

Jeg kan i øvrigt oplyse, at lovændringen vil blive evalueret i 2012, hvor 

der blandt andet vil blive set på gebyrområdet. 
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